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Nr 145.

Av herr Andersson i Dunker lii. fl., angående utredning rörande 
förekomsten av olika slag av svinsjukdomar inom lan
det m. m.

Ett spörsmål inom vårt lands svinavel, som tarvar snara åtgärder, är den 
ökade förekomsten av sjukdomar av olika slag. För svinaveln har säker
ställandet av avelsmaterialets och djurstammens hälsotillstånd väl så stor 
aktualitet som inom nötboskapsaveln.

Husdjurskonsulenten C. Henning Nilsson har i Kristianstads läns hushåll
ningssällskaps tidskrift för år 1937 i en artikel: »Svinaveln och sjukdomarna» 
belyst denna fråga. Ur artikeln anföres följande:

»Under det att inom aveln allt koncentreras på en för tillfället iråkad ön- 
sketyp utbreder sig sjukdomar och sjukdomsanlag snabbt och säkert inom 
den svenska svinaveln.

Givetvis bör typfrågan, buk och skinkor, ägnas en viss uppmärksamhet. 
Långt viktigare är dock hälsotillståndet ur rent ekonomisk synpunkt. Med 
den snabba omsättningen inom svinskötseln och handj ursplaceringar från 
skilda håll lia också förefintliga sjukdomar möjligheter att på ett snabbt 
och effektivt sätt spridas från besättning till besättning, och därest ej i tid 
radikala åtgärder vidtagas för ett förhindrande av sjukdomars spridning, 
jämte åtgärder för direkt bekämpande, torde den svenska svinskötseln inom 
få år stå inför långt allvarligare problem än ras- och typfrågor.

Det komplex av sjukdomar, som populärt benämnes svinsjuka, är ofta 
tillräckligt för att i många fall spoliera en besättning. Redan förefintlig 
svinsjuka med rachitis, bleksot, blodbrist, allmän hosta etc. innebär en all
varlig fara vid utbyte av avelsdjur. Långt betänkligare synes dock den i vårt 
land tills enbart för några år sedan okända sjukdomen nyssjuka vara. Mina 
första egna iakttagelser av sjukdomen gjordes i Danmark för några år sedan. 
Nu är det onödigt att resa utomlands därför. Sjukdomen uppträder flerstä
des och torde snart återfinnas i de flesta avelsbesättningar.

Redan har sjukdomen uppträtt inom ett flertal av Skånes mera kända be
sättningar, även örn, glädjande nog, de enskilda fallen hitintills i allmänhet 
varit fåtaliga. Med den redan förefintliga kännedomen om sjukdomen och 
dess åtminstone förärvliga karaktär kan resultatet inom några få år bliva 
katastrof, örn ej snabba åtgärder vidtagas.»

Riktigheten av vad konsulent Nilsson här framhållit kan bestyrkas av svin
producenter inom hela landet. Det är därför hög tid att effektiva åtgärder 
vidtagas för bekämpande av svinsjukdomarna. Men hur detta lämpligast 
bör ske och i vad mån slaten härvid bör lämna sin medverkan kan endast 
klargöras genom en grundlig utredning av frågan.
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Med stöd av vad här anförts hemställa vi att riksdagen måtte besluta an
hålla,

att Kungl. Majit måtte föranstalta örn utredning rörande 
förekomsten av olika slag av svinsjukdomar inom landet och 
vilka åtgärder som böra vidtagas för deras bekämpande samt 
örn utredningen ger anledning härtill förelägga riksdagen för
slag i frågan.

Stockholm den 21 januari 1938.

Harald Andersson 
i Dunker.

Stig Jansson Erik Lundbom. Arvid De Geer.
i Frändesta.


